

Referat bestyrelsesmøde 24.10.2024 (Anonymiseret)

Til stede

Kasper, Kirstine, Ib, Ulla, Claes på skype, Sidsel (ref)

1. Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde

- Referatet godkendt

2. Info

○ Mange haver til salg pt- meget få der byder ind

Der er i øjeblikket 5 haver ude til ventelisten men få interesserede. Årstiden og kloakering spiller måske ind. Det opfordres sælgere at vente til foråret hvis de vil.

○ Rotter

Vi har været i kontakt med rottefænger der henvender sig direkte til enkelte haver hvor der har været problemer

3. Emner til nyhedsbrev sæsons slut brainstorm

- Indsats i forhold til vinterbeboelse - ønske fra kredsene og kommunen .
- Sæsons slut og Lukning af vand udsættes
- Sidste Renovation 4 november
- Kloak status
- mails om skader gennem kloakforløbet, sendes til kloakudvalg hurtigst muligt så Brd. Møller ikke overser noget.
- adresse Update- adresse, tlf mail
- Brandforsikring dokumentation – der er flere der mangler
- Pbs
- Dræn og oversvømmelser status

•

Kalenderen / og planlægning af sæsons slut

- **2. nov sæsons slut –**
døde duerlør dag me pølser og gratis drikkevarer. Ikke meget derudover.
- **3. nov lukning af vand**
Lukning af vand udsættes til brd møller er færdige med at grave – så længe det er forsvarligt i forhold til frost
- **Ny Vandansvarlig** : Jonas har sagt ja til opgaven og koordinerer selv med tidligere vandansvarlig
- **Sidste kontordag 28.10.**
- **Renovation**
 - Indsamling af skraldespande – sidste tømning Uge 45
Rest og madaffald tømmes sidste gang mandag d. 4. november. Skraldespande skal indsamles umiddelbart derefter.
 - Øvrige er tømt sidste gang men er ikke tømt da bilerne ikke kunne komme ind. Claes er i kontakt med kredslb om en nødtømning.
 - Vi efterlader en restaffald ved storskraldpladsen og holder øje med om den skal tømmes i løbet af vinteren. Vi holder det hemmeligt.
 - Skal vi betale 250 kr for at få kuber låst ?
Vi siger ja tak.

- Storskrald ?
vi undersøger tømning i vinersæsonen
- **Næste møde**
Torsdag d. 21.11 kl 16.30
- **GF dato**
Tirsdag 8.4.25 – reservatin af lokale

Til orientering fra kloakudvalget

- Vi afventer svar fra kommunens juraafdeling angående det bevaringsværdige træ i have 23.
- Vi har afklaret sagen med dræn
Note: Det overgravede rør er så vidt vides ikke repareret.
- X vil endvidere gerne hjælpe med de praktiske aspekter i et drænuvalg.
- Aktindsigt ift kontrakten tager lidt længere tid end ventet, da Brdr. Møller skal høres.
- **vandspild** - Kommunen afviser kompensation grundet drænbrud og vandspild, da det ikke er muligt at fremskaffe nogen form for dokumentation.
*Note.... Det passer ikke at pia har sagt noget om at de har fået refunderet vandspild
Kredsen er spurgt – er der svar ?*
- Kommunen er derimod ikke afvisende overfor at kompensere haveejere, hvis haver har været utilgængelige. Vi formulere et oplæg til kommunen.

Plan for hvordan og hvornår reetablering kommer til at blive gennemført af Brdr. Møller skal indhentes hos dem.

Så vidt vides kommer der firma efter brd. Møller og genetablerer hække

4. Veje

Genetablering af veje og haver - ved vi nok om standard?

Vi har haft kontakt med Hoppe ang standarder

- Brd. Møller står for genetablering af veje og stier. Og det arbejde regner de med at være færdige med i løbet af november ???
Standarden er som de første veje der blev lavet ved 165-159.
- er det godt nok ? Spørgsmålet er om vi kan forvente mere i forhold til udgangspunktet?
Vejen er ikke jævn og man synker i fordi vejen er blød.
- Hoppe mener at vores veje fra starten ikke er anlagt stabilt de de er anlagt på bar mark.
På det første stykke kan vi forvente stabilgrus og kastaniesten
- Vi afventer aktindsigt i kontrakten om der skulle være yderligere specifikationer der .
- Vi skal registrere de eksisterende bump og være opmærksom på at der genetableres noget bump.

Dræn Samtidig bestilles en ny rensning af brønden på P1,

Kim har lovet at rense brønden på P1

5. Oversvømmelser : vandkonsulent kunne ikke på de foreslåede tidspunkter. Hun har fået lov at foreslå et tidspunkt der passer hende
Dræn - hvor er vi og hvad er vores beredskab?

- Vi skal have iværksat eftersyn af drænene !!!!!
Der skal tjekkes gennemløb ved drønbrøndene i første omgang
- Åbent spørgsmål om dræn med riste er en god løsning – der ryger sand og grus ned i drænet der kan tilstoppe. Vi spørger vandkonsulent.

6. Helårsvand og vandsstandere

Vi har modtaget fremsendt tilbud på 4000 incl moms

Løsningen kan ikke bruges ved etablering af helårsvand (ikke at forvekle me vand i frostfri dybde)

Tilbuddet skal fremsættes ved næste GF

7. storskralds hegn. Ansøgning fra 2. oktober

Vi har kigget på ansøgning og har nogle forslag der skal drøftes og brainstormes på

Det foreslås at man tænker helhedsorienteret i forhold til affaldshåndtering og laver en samlet indsats

- f.x. udflugter til fjernvarmeanlægget i lisbjerg.
- Udflugt til genbrugsstation i lisjerg evt. både børn og voksne
- Loppemarked
- De flyvende (???) Workshop for børn med fokus på kunst af genbrug
- Byttestion
- Tag over noget af genbrugspladsen
- Plankeværk
- Skiltning
- Workshop i kvashegn og kompost
- Informationsmateriale
- Det skal drives af frivillige

8. Kassereren

- PBS – er ikke iværksat endnu
- Det skal afklares hvordan gebyrer tilskrives
- Ny kontoplan er nødvendig

9. Arbejdsdagspenge: Evt. færdiggørelse indvendigt i have 80 og trappe udenfor.

Iværksættelse

Vi mangler stadig budget for vand og vask

10. Havevandningsprocedere tages op ved næste GF– husk det men ikke nødvendigvis i dag

11. Stor sten fra Brd. Møller

Ligger der endnu. Der er kommet nye arbejdsdmænd som skal lokkes med